
 

 

 
Kuntalaisaloite: Avantouintipaikka Tuusniemelle 
 
KH 11.03.2024 § 52  
  
 
 

Tuusniemen kuntaan on saapunut sähköpostitse 19.2.2024 aloite, jonka 
aiheena on avantouintipaikka. Aloitteessa on kirjoitettu seuraavasti: 
 
” Täällä Tuusniemellä on joskus aikoinaan ollut, käsittääkseni kunnan 
tarjoamana mahdollisuutena, avantouintipaikka satamassa. Syytä sen 
lopettamiselle en tiedä. Tänä päivänä tämä harrastemuoto on hyvinkin 
pinnalla ja suosittua ikään ja sukupuoleen katsomatta. Laajasti tutkittua 
tietoa löytyy myös avantouinnin terveysvaikutuksista, eikä vähäisimpänä 
esim. vaikutukset masennuksen oireisiin.  
 
Meillä täällä Tuusniemellä on upea satama- alue, jota voisi tämmöiseen 
trendikkääseenkin toimintaan hyödyntää. Olen melko vakuuttunut että 
harrastajia, entisiä ja uusia, löytyisi. Ehkä jopa lähikunnista, 
puhumattakaan matkailijoista.  
 
Olen laittanut pientä kyselyä kiinnostukseen Facebookin IteTuusniemi-
sivustolle, sekä sähköpostia myös Hojo Hojon suuntaan, olisiko yrittäjällä 
kiinnostusta asiaa kohtaan. Toivottavasti kunta kiinnostuu myös ja vie 
asiaa eteenpäin, ehkäpä jopa yhteistyössä eri toimijoiden kanssa.” 
 
Aloitteen tekijä on Susanna Iivonen. 
 
Hallintosäännön 137 - 139 §:n mukaan kunnan asukkaalla sekä kunnassa 
toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä on oikeus tehdä aloitteita kunnan toimintaa 
koskevissa asioissa. Aloitteen tekijälle on ilmoitettava kuukauden kuluessa 
aloitteen saapumisesta, missä viranomaisessa aloite käsitellään, arvioitu 
käsittelyaika sekä keneltä saa lisätietoja aloitteen käsittelystä. Sen jälkeen, 
kun aloite on käsitelty loppuun, aloitteen tekijälle on ilmoitettava, onko 
aloite johtanut toimenpiteisiin. 
 

 Kunnanjohtaja on kertonut aloitteen tekijälle sähköpostitse aloitteen 
käsittelystä. 

 
Valmistelija Hallintojohtaja Sirpa Hartojoki, puh. 044 7209 036 

 
 

Kj:n päätösehdotus Kunnanhallitus päättää lähettää kuntalaisaloitteen valmisteltavaksi 
sivistyslautakunnalle. 
 

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
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Vapaa-aikasihteeri Tomi Kervinen on tavannut aloitteen tekijöiden ja 
avantouinnista kiinnostuneiden kanssa keskiviikkona 18.9.2024 klo 18 
sataman kodalla ja toisen kerran yhteisötila Päätalolla torstaina 7.11.2024 
klo 18. Läsnä oli ensimmäisellä kerralla 14 henkeä ja toisella kerralla 10. 



 

 

Tämän lisäksi useat ihmiset ilmoittivat olevansa mukana mutta estyneitä 
tapaamisen aikana. Näissä keskusteluissa ja yhteistyössä Tuusniemen 
kunnan teknisen toimen kanssa on selvitetty vaihtoehtoja avantouinnin 
mahdollistamiseksi Tuusniemellä. Kunnan näkemyksen mukaan toiminnan 
tulee perustua kuntalaisten omaan aktiivisuuteen. Kunta ja sen vapaa-
aikatoimi pyrkii mahdollisuuksien mukaan auttamaan ja mahdollistamaan 
toimintaa esimerkiksi osoittamalla sille sopivan paikan. Tämän hetken 
tiedon mukaan, suunnitelmia on jo tehty ja toiminta on jossain muodossa 
alkamassa jo alkavan talven aikana. 

 
 
Valmistelija Rehtori Janne Karttunen 

 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta toteaa, että avantouinti on tervetullut lisä kuntalaisten 
hyvinvoinnin edistämiseen. Kunnalla ei ole resursseja toteuttaa sitä omalla 
toiminnallaan, mutta se pystyy edistämään ja tukemaan sitä yhteistyössä 
järjestöjen kanssa. 
 

Päätös    
 


